
 

 

 

Een routebeschrijving vindt u op amsterdam.nl 

 
 

Geachte heer/mevrouw,  
 
Wanneer kwetsbare kinderen meer gebruik maken van kinderopvang met voorschools aanbod 
bevordert dit kansengelijkheid. We bieden daarmee jonge kinderen optimale ontwikkelkansen en 
het stimuleert de groei van onze economie in de toekomst1. Ik ben dan ook blij dat in het 
hoofdlijnenakkoord wordt aangegeven dat  u voorschoolse opvang belangrijk vindt.   
 
Tegelijkertijd doet u een wetsvoorstel om de jaarlijkse indexering van de maximum uurprijs voor 
de kinderopvang, waaronder voorschoolse educatie, in 2026 over te slaan. Hiermee ontneemt u de 
kinderopvang sector een structurele indexering. Dit past niet bij het bieden van solide financiering 
waarmee u een betrouwbare overheid wil zijn voor onderwijs, en daarmee dus ook voorschoolse 
educatie.  
 
Kinderopvangorganisaties zullen het niet-indexeren van de maximum uurprijs doorberekenen in 
hun tarieven. De daadwerkelijke uurprijs loopt verder op als gevolg van stijgende loonkosten en 
andere vaste lasten die wel geïndexeerd worden. Deze kostenbesparing voor de overheid wordt 
daarmee de rekening voor de ouders. Want kosten boven de maximale uurprijs worden immers 
niet door de kinderopvangtoeslag gedekt en moeten daarmee door ouders zelf worden betaald. 
Dat raakt vooral de lagere inkomensgroepen, aangezien een kostenstijging daar het grootste 
effect heeft. Dit terwijl zij de kinderopvang hard nodig hebben om te kunnen werken op plekken 
waar grote personeelstekorten zijn, zoals bijvoorbeeld de zorg. In 2024 is een poging gedaan om 
de kloof te dichten tussen de maximum uurprijs van de overheid en de daadwerkelijk gevraagde 
uurprijs. Die wordt hiermee tenietgedaan. Door het niet-indexeren van het maximum uurtarief 
maakt u de kinderopvang ontoegankelijk voor ouders met een laag inkomen, al voor de herziening 
van het financieringsstelsel. Zolang het verschil tussen de vergoeding en de kosten van de 
kinderopvang niet verkleind wordt is dit effect blijvend.  
 
Ik vraag u daarom het niet-indexeren van het maximum uurtarief in 2026 te heroverwegen, omdat 
de kostenbesparing niet opweegt tegen de negatieve gevolgen van stijgende 
kinderopvangtarieven. De basis moet op orde zijn om ervoor te zorgen dat elk kind in Nederland 
zich optimaal kan ontwikkelen ongeacht het inkomen van de ouders. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
Marjolein Moorman  
Wethouder Onderwijs 

 
1 Policy Paper J.J. van Dijk - Herzie arbeidseis kinderopvangtoeslag 
 


